
Wij zijn erg verrast door de regeling die momenteel in voorbereiding wordt genomen. Het afgelopen 
jaar was voor ons als veehouders erg hectisch, omdat er van meerdere kanten op een negatieve wijze 
naar onze sector wordt gewezen. Het voorjaar van 2018 stond in het teken van de zogenaamde 
‘meerlingfraude’. Deze leidde tot honderden bedrijfsblokkades. Door alle media-aandacht is dit een erg 
overtrokken beeld geworden, waarin wij ons als veehouders absoluut niet herkennen. Wij gaan 
zorgvuldig met onze dieren om en doen er alles aan om netjes volgens de regels ons bedrijf te 
runnen. Keer op keer echter blijkt dat niet de veehouder, maar RVO de zaken niet op orde heeft. Het 
frustreert ons enorm dat er vaak sprake is van eenrichtingsverkeer, waarbij de veehouder zijn/haar 
best mag doen om geen fouten te maken, zaken tijdig te regelen etc. en RVO rustig tijd neemt om op 
bezwaren/beslissingen terug te komen.

De bovengenoemde fraude heeft ervoor gezorgd dat de Minister nu voor alle veehouders de regels 
fors wil verzwaren. Dus ook voor diegenen die tot op heden geen fouten hebben gemaakt of fraude 
hebben gepleegd. Ook is voorgenomen om de boetes fors te verhogen. Naast de mogelijkheid om 
bedrijven op slot te zetten, kunnen er straks dus forse boetes worden opgelegd.

Wat ons vooral veel zorgen baart is het wetsvoorstel waarin wordt gesteld dat een nieuwgeboren kalf 
eerst gemerkt moet worden, voordat het kalf gemeld wordt in het I&R-systeem. Wanneer hieraan niet 
wordt voldaan levert dat een boete van 1500 euro op. Wij hebben erg veel moeite met het feit dat we 
straks een pasgeboren kalf direct moeten merken, terwijl het kalf nog ligt bij te komen van de 
geboorte. Onze eerste zorg is dat het kalf een vitale start krijgt, dus in een schoon strohok, met 
voldoende biest, ontsmetten van de navel etc. Om dan direct ook al een oormerk aan te brengen stuit 
ons erg tegen de borst. In het kader van dierwelzijn is dit niet direct een juiste handeling. We worden 
echter wel gedwongen om het kalf snel te merken, omdat het kalf binnen 3 dagen moet worden 
gemeld bij I&R. Geen 3 werkdagen zoals eerder, maar 3 dagen. Ook dat kan voor de nodige 
problemen zorgen, denk aan vervanging tijdens een weekend weg, het wegvallen van internet in het 
buitengebied, het niet operationeel zijn van het I&R-systeem etc. De eerdere 3 werkdagen zijn nodig 
om werkpieken en andere persoonlijke omstandigheden op te kunnen vangen. Allemaal zaken die 
ertoe kunnen leiden dat wij een boete wegens overtreding kunnen krijgen. We voelen ons bijna 
criminelen. Ook wordt er blijkbaar geen rekening meer met zon- en feestdagen gehouden. De 
gemiddelde Nederlander werkt 36 uur per week en heeft recht op een aantal vrije dagen. Van ons 
wordt nu verwacht dat we continu in touw moeten zijn om bovenstaande zaken te kunnen regelen. 
Maar zolang het hele systeem en de betreffende data-koppelingen niet waterdicht zijn, wordt de 
schuld/bewijslast/fraude onterecht bij de veehouder neergelegd. Alle gevolgen komen dus voor 
rekening van de veehouder.

Wij pleiten ervoor dat het genoemde wetvoorstel nog eens kritisch onder de loep wordt genomen en 
of dergelijk buitensporig zware maatregelen nodig zijn om de problemen die er zijn op te lossen. De 
voorgestelde verzwaring is bovendien volgens de EU-verordening niet noodzakelijk. De Minister kan er 
tenslotte ook voor kiezen om voor die bedrijven die al de aandacht van de Minister hebben speciale 
regels op te stellen. Wij vinden het niet meer dan normaal dat, wanneer een bedrijf in het verleden de 
administratie netjes op orde heeft gehad, daar in de toekomst niet ook nog een lastenverzwaring bij 
hoeft te krijgen! 


